



RURAL DEVELOPMENT

Reinventing LEADER

Yves Champetier and Paul Soto were interviewed by the Association of Rural Initiatives of Catalonia (ARCA) on the occasion of LEADER's 30th anniversary. The two AEIDL experts discussed how LEADER must change to face the challenges of today.

[Read more >>](#)

Latest news from the website

[The impact of Open Source on the European economy >>](#)

[NextGenerationEU: up to €250 billion of green bonds >>](#)

[EU 2021 Strategic Foresight Report >>](#)

[25 finalists announced for the 2021 RegioStars competition >>](#)

[Tallinn, Valongo and Winterswijk win European Green Capital Awards >>](#)

[State of the Union – Achievements 2020-2021 >>](#)

[EU recovery funds should only go to countries respecting Rule of Law >>](#)

[Merkel labels Balkans EU accession 'absolute geostrategic interest' >>](#)

[New European Bauhaus: linking sustainability, style and inclusion >>](#)

[Enlargement: €14 billion for pre-accession assistance >>](#)

[Conference on the Future of Europe: first Citizens' Panel >>](#)



WHAT'S NEW AT AEIDL?

Two new projects

AEIDL has received a grant from the European Commission for a project in Miskolc (Hungary), which aims to help people in vulnerable situations. With its partner, Eutropian, AEIDL will also lead a study on the Urban Innovative Actions.

[Read more >>](#)

Other news

DIGITAL TRANSITION AND SOCIAL ECONOMY: AEIDL TALKS WITH JEANNE BRETÉCHER (21 SEPTEMBER)

AEIDL is pleased to **invite** you to the **AEIDL Talks** with **Jeanne Bretécher** on **“Digital transition for social good organisations”** scheduled on **21 September**, from **2pm to 3pm CET**.

[Read more >>](#)

CITIZEN ENGAGEMENT AND REGIONAL R&I POLICYMAKING (BRUSSELS, 12 OCTOBER)

Registration is open for the **participatory lab** organised by the **TRANSFORM**

project on **12 October** as part of the official agenda of the **European Week of Regions and Cities**.

[Read more >>](#)

TRANSFORM BRUSSELS-CAPITAL: CALL FOR PROJECTS EXTENDED

The **TRANSFORM Brussels-Capital regional cluster** has announced an **extension** for its **call for projects**. New deadline: **30 September**.

[Read more >>](#)

FINANCIAL NEEDS IN THE AGRICULTURE AND AGRI-FOOD SECTORS IN PORTUGAL (6 OCTOBER)

The European Commission – **Directorate General for Agriculture and Rural Development (DG AGRI)** in partnership with the **European Investment Bank (EIB)** is organising a **webinar** on “**Financial needs in the agriculture and agri-food sectors in Portugal**”, which will take place on Wednesday, **6 October** from **10.30 until 13.30 CEST**.

[Read more >>](#)

AEIDL Flash

The purpose of our fortnightly electronic newsletter, *AEIDL Flash*, is to draw attention to the news on our website. These news items from different sources are selected for the interest they may have for local development in Europe.

Under the General Data Protection Regulation (GDPR), AEIDL guarantees the confidentiality and security of your personal data. These only include your name, first name and email address, and are only used for sending the *AEIDL Flash* and related dissemination statistics. You can consult and modify this data at any time. For more information, contact us at privacy@aeidl.eu.

If you do not wish to receive this publication in the future, please send an email to flash@aeidl.eu.



ASSOCIATION EUROPÉENNE POUR L'INFORMATION SUR LE DÉVELOPPEMENT LOCAL *asbl*

17 SEPTEMBRE / SEPTEMBER 2021



DÉVELOPPEMENT RURAL

Réinventer LEADER

Yves Champetier et Paul Soto ont été interviewés par l'Association des initiatives rurales de Catalogne (ARCA) à l'occasion du 30e anniversaire de LEADER. Les deux experts de l'AEIDL s'expriment sur comment changer LEADER pour mieux faire face aux défis d'aujourd'hui.

[Lire plus >>](#)

Dernières nouvelles sur le site

[Impact de l'Open Source sur l'économie européenne >>](#)

[NextGenerationEU: jusqu'à 250 milliards d'euros d'obligations vertes >>](#)

[UE: Rapport de prospective stratégique 2021 >>](#)

[Annonce des 25 finalistes du concours RegioStars 2021 >>](#)

[Tallinn, Valongo et Winterswijk remportent les prix des villes vertes >>](#)

[État de l'Union – Réalisations 2020-2021 >>](#)

[Les fonds de relance devraient aller aux pays respectant l'État de droit >>](#)

[L'intégration des Balkans est dans l'intérêt de l'UE \(Merkel\) >>](#)

[Nouveau Bauhaus européen: durabilité, style et inclusion >>](#)

[Elargissement: aide de préadhésion de 14 milliards d'euros >>](#)

[Conférence sur l'avenir de l'Europe: premier panel citoyen >>](#)



QUOI DE NEUF À L'AEIDL?

Deux nouveaux projets

L'AEIDL a été mandatée par la Commission européenne pour un projet à Miskolc (Hongrie) qui vise à aider les personnes en situation de vulnérabilité. Avec son partenaire, Eutropian, l'AEIDL va également diriger une étude sur les Actions innovatrices urbaines.

[Lire plus >>](#)

Autres nouvelles

TRANSITION NUMÉRIQUE ET ÉCONOMIE SOCIALE: DÉBAT AEIDL AVEC JEANNE BRETÉCHER (21 SEPTEMBRE)

L'AEIDL a le plaisir de vous **inviter** à un **Débat AEIDL** avec **Jeanne Bretécher** sur le thème «**La transition numérique des organisations d'intérêt général**» prévu le **21 septembre** de **14h à 15h CET**.

[Lire plus >>](#)

ENGAGEMENT CITOYEN ET POLITIQUES RÉGIONALES DE RECHERCHE & INNOVATION (12 OCTOBRE)

Les **inscriptions** sont **ouvertes** pour l'**atelier participatif** organisé par le **projet TRANSFORM** dans le cadre de l'agenda officiel de la **Semaine européenne des régions et des villes** le 12 octobre.

[Lire plus >>](#)

TRANSFORM BRUXELLES-CAPITALE: APPEL À PROJETS PROLONGÉ

Le **cluster régional TRANSFORM Bruxelles-Capitale** prolonge son **appel à projets** jusqu'au **30 septembre**.

[Lire plus >>](#)

LES BESOINS FINANCIERS DES SECTEURS AGRICOLE ET AGROALIMENTAIRE AU PORTUGAL (6 OCTOBRE)

La Commission européenne - **Direction générale de l'agriculture et du développement rural (DG AGRI)**, en partenariat avec la **Banque européenne d'investissement (BEI)**, organise un **séminaire en ligne** intitulé "**Financial needs in the agriculture and agri-food sectors in Portugal**", le mercredi **6 octobre** de **10h30 à 13h30 CET**.

[Lire plus >>](#)

AEIDL Flash

La fonction de notre lettre électronique bimensuelle *AEIDL Flash*, est d'attirer l'attention sur les nouvelles publiées sur notre site. Ces nouvelles sont sélectionnées à partir de différentes sources, en fonction de l'intérêt qu'elles peuvent présenter pour le développement local en Europe.

En vertu du Règlement général sur la protection des données (RGPD), l'AEIDL garantit la confidentialité et la sécurité de vos données personnelles. Celles-ci ne comportent que vos nom, prénom et adresse courriel. Elles ne sont utilisées que pour l'envoi d'*AEIDL Flash*, et les statistiques de diffusion y afférant. Pour en savoir plus, contactez-nous à l'adresse privacy@aeidl.eu. Vous pouvez à tout moment consulter et modifier ces données.

Si vous ne souhaitez plus recevoir cette publication à l'avenir, il vous suffit d'envoyer un courriel à flash@aeidl.eu.

